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Protokół Nr LXVII/2024
z LXVII sesji Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 24 kwietnia 2024 r.
w godzinach od 10:00 do 12:40.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 1l.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad, 1, Otwarcie sesji

Otwa?rcia LXVII sesji Rady Miejskiej dokona?ł Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podkreślając, że jest to ostatnia sesja RM VIII
kadencji.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.
Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną
klauzulę informacyjną dotyczącą nagrywa?nia i transmisji sesji Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim można znaleźć na stronie internetowej Gminy Sępólno
Krajeńskie w zakładce Rada Miejska oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej
Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka -Rada Miejska- transmisja z sesji Rady
Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :

- radnych Rady Miejskiej oraz radnych elektów wybranych na kadencje 2024-2029,
- Pana Andrzeja Maracha Wicestarostę Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Dagrnarę Fabiszak Radcę Prawnego UM,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a także tych oglądających w
mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacy'nych oraz pozostalych osób uczestniczących w sesji RM
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum

Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim
i podejmować prawomocne uchwały.

15

moŻe

co stanowi

obradować
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Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad

Przewodniczący RM poinformowal, że porządek obrad radni otrzymali wr:m,
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałaby zlo0ć wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, źe nikt nie zło$ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący
RM odczytal porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzialalności w okresie
między sesjarni, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjami.

5. Sldadanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo - rekreacyjnych mieszkajiców
Gminy Sępólno Krajeńskie, w tym przygotowanie do sezonu turystycznego.
Dzialalność w tym zakresie m. in. :

a) Centrum Sportu i Rekreacji,

b) MLKS ,,KRAJNA",

c) Ognisko TKKF ,,Sępólno",

d) Klub Sportowy LZS Lutówko,

e) LZS ,,GryT Piaseczno /KS Skarpa,

f) LZS Wałdowo,

g) Stowarzyszenie Akademia Malego Piłkarza.

8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2023.

9. Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za 2023 rok
a) dyskusja,
b) rozpatrzenie sprawozdań.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:
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a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok,

b) ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach
treningowych i wspomaganych,

c) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz
Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030 w
Gminie Sępólno Krajeńskie,

d) przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy wojennych
na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,

e) vvyr:ńeni:? zgody na sprzedaż lokalu uzytkowego połoźonego przy ul.
Osiedle Słowackiego w Sępólnie Krajeńskim.

1 l.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

12. Odpowiedzi na wolne wnioski.

13. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowała
według przedstawionego porządlm obrad.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformowal, że protokół wyłożony był do wglądu w biurze
Rady Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie
zapytał radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LXVI sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosarni:

za- 15 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnalo się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjami RM tj. od dnia 27 marca 2024 roku do dnia 24 kwietnia 2024 roku.

Sprawozdanie sta?nowi załącznik nr 5 do protokołu.
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Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która poprosiła o
szersze informacje na temat spotkania z Dyrektorem Zakładu Gazowniczego w
Bydgoszczy.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że spotkanie odbyło się 28 marca i w
spotkaniu tym, niestety z przyczyn osobistych, nie uczestniczył Dyrektor Główny, a
spotkanie dotyczyło spraw mieszkańców Sołectwa Sikorz, którzy chcą gazyfikacji tej
miejscowości. Doda?ł, że blisko przebiegają wszelkie urządzenia związane z gazem
m.in. stacja redukcyjno-pomiarowa w Sikorzu. Od strony terenów przemysłowych
gaz jest w Sikorzu, ale chodzi o część miejscowości, gdzie są główne zabudowania.
Poinformował, że mieszkańcy zwrócili się z wnioskiem o gazyfikację, nie mogą
indywidualnie tych spraw zrealizować, ponieważ, ze względów finansowych jest to
dla pojedynczego mieszkaińca nie do pokonania. Rozmowa dotyczyła tego by pomóc
wykonać to zadanie całościowo, lecz niestety z wyliczeń Zakładu Gazowniczego
wynika, że jest to inwestycja nie do końca opłacalna. Dodal, źe jest to dziwne,
poniewa?ż zabudowa jest dość zwarta i do wykonania sieci nie jest zbyt dużo, bo
tylko dwie ulice główne do wybudowania sieci i dużo przyłączy. Dodatkowo wszyscy
deklarują, że chcą mieć te przyłącza nie tylko na kuchenki gazowe, ale przede
wszystkim na ogrzewanie swoich budynków. Burmistrz stwierdził, że jest pewne
,,światełko w tunelu", o któryrn będą prowadzone rozmowy z Dyrektorem Caównym
Zakładu Gazowniczego. Dodał, że podpowiedziano pewne rozwiązanie, na które
będzie musiala się zgodzić Rada Miejska. W odpowiednim momencie zostanie
poinformowana Rada jak i mieszkańcy. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdzil
że ma nadzieję, że gaz w Sikorzu powstanie. Uprzedził również pytanie dot.yczące
tego, że gaz jest w perspektywie przewidziany jako paliwo kopalne, które nie będzie
mogło być używane. Wyjaśnił, że w rozmowach z szefami Zakładu Gazowniczego
uspokojono, iż nie ma takiej moźliwości, żeby Polska przestala korzystać z gazu.
Wystarczy, ze do gazu kopalnianego, który jest wydobywany wprowadzone będzie
paliwo odnawialne, które spowoduje, że gaz jako taki będzie używany i pod
względem parametrów nie będzie się niczym różnił. Temat Sikorza powróci do
Dyrektora Generalnego, źeby spróbować rozwiązać problem tej inwestycji.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnil że informacja z działalności w okresie między sesjami została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie odczytał w/wym. informację
oraz informację o ilości posiedzeń komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnla'ia'l ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjami nie została złożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło$ć interpelację
lub zapytanie to prosi o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.
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Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknJ ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad, 6, Wolrie wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który powiedzial cyt: ,,jako najstarszy wiekiem
radny miałem przyjemność poprowadzenia pierwszej sesji Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim, w dniu 19 listopada 2018 roku. Pozwólcie, że dziś po przeszło 5 latach
po raz ostatni spotkamy się w tym gronie. Chcia?łbym poinformować Radę Miejską
jak i członków Przymierza Społecznego dla Krajny, że żadnego plakatu nie
zerwalem, a sprawa zostala wyjaśniona ostatecznie i definitywanie. Zawsze
postępowałem fair play w sporcie, jak i w wyborach w 2018 roku oraz w 2024 roku.
Szanowni Radni za wspólną i najdłuższą w historii współczesnego sarnorządu
kadencję pragnę wyrazić Państwu swoją wdzięczność, za możliwość sprawowania
mandatu w Radzie Miejskiej. To był dla mnie wyjątkowy czas, pełen wyznań i
satysfakcji. Wszystkim tyrn, którym kończy się dzisiaj przygoda z samorządem
sldadarn serdeczne podziękowania. Panie Przewodniczący, Pana aktywny udzial w
budowaniu społeczeństwa obywatelskiego są godne naśladowania. Jest Pan wzorem
dla kolejnych pokoleń sarnorządowców. Szanowni Radni choć nie zawsze
zpadzaliśmy się z sobą to w'erzę, ze każdy z nas pragnął jak najlepszych rozwi:4ax'?
dla naszej małej ojczyzny. Dla radnych, któryrn kończy się dzisiaj misja w Radzie
Miasta na pewno zostaniecie zaparniętani jako bardzo pozytywne postacie lokalnego
sarnorządu. Nowej Radzie Miejskiej życzę podejmowania jak najlepszych decyzji dla
dobra naszego miasta i jej mieszkajiców. Panie Burmistrzu proszę przyjąć $czenia
wielu dalszych osiągnięć w pracy na rzecz rozwoju Pana miasta i jego mieszkańców.
Satysfakcji z wykonywania trudnej i odpowiedzialnej funkcji oraz wytrwalości w
realizacji wszystkich planów i zarnierzeń, w tym w trakcie obecnej kadencji władz
samorządowych. Dziękuję bardzo".

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który powiedział cyt. ,, Proszę Pa?ństwa ja byrn
chciał udzielić informacji, dotyczy to mojej osoby. Były szerokie komentarze na moją
osobę, że to Pani Frosina podala mnie na Komendę, to jest proszę Państwa
nieprawdą. Moją osobę na Komendę podał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Tu jest
o tym dokument, świadczy, który Pan Burmistrz wydał i pisze o możliwości
popełnienia przestępstwa. Proszę Pajistwa, uwa;yarn że tym się powinien zająć inne
służby, bo ponieważ uważam, że to Pan Burmistrz popełnił przestępstwo zlecając
Pani urzędniczce przyjmowanie moje oświadczenie majątkowe i rozliczanie. Tak tu
wynika z tych dokumentacji, których ja posiada?rn. Ten mój hejt w ostatnich latach
to spowodował, że Pan Burmistrz nie miał chyba dla mnie możliwości innej, to
sięgnął po taką, bo to już tu po prostu zakrawa sarną, już siebie przekroczył Pan
Burmistrz, bo po tyrn za?jściu proszę Państwa, ja byłem u Pana Burmistrza prosić o
wyj aśnienia".

o

Głos zabrał Przewodniczący RM mówiąc, cytuję: ,,Panie radny do brzegu, do brzegu".

Radny Antoni Dolny powiedzial cyt. ,,ale Panie Przewodniczący,
mógł się wypowiedzieć, mógl czy nie mógł?".

mój poprzednik

Przewodniczący RM powiedział cyt. ,,bardzo proszę Panie radny".

Radny RM Dolny powiedział cyt. ,,Pan nie od dzisiaj zawsze mi przeszkadza, dlatego
chciałem właśnie szerokiej opinii publicznej powiedzieć, jaka jest prawda."
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Przewodniczący RM powiedział cyt. ,,o tym to już Pan mówił kilka razy Panie radny,
ale proszę, poproszę".

Radny RM Dolny powiedział cyt.: ,,może poczekam na koniec, co Pan ma do
powiedzenia pod moim adresem".

Przewodniczący RM powiedział cyt: ,,słyszal Pan co powiedzialem, bardzo proszę".

Radny RM Antoni Dolny powiedzial cyt.: ,,no, dlatego właśnie ja dzisiaj chcialem
właśnie przedstawić, bo sprawa się zakończyła i chciałem szerokiej opinii publicznej
to przedstawić, że uważam, że organy państwa odpowiednie pow'nny się zająć tą
sprawą Pana Burmistrza, co do mojej osoby. Dziękuje bardzo".

Przewodniczący RM podziękowal i udzielił głosu Panu Burmistrzowi Waldemarowi
Stupałkowskiemu.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że ostatnia sesja tej
kadencji zostanie zakończona brzydkim akcentem. Wskazał, że natomiast odnosząc
się dokładnie do spraw, o których powiedział Pan radny, to zawiadomienie zostalo
złożone w imieniu pracodawcy i to faktycznie potwierdza, że Burmist?rz Sępólna
Krajeńskiego zawiadomił organa ścigania, ze względu na to co się wydarzyło w
Urzędzie Miejskim i dotknęło pracownika Urzędu Miejskiego. Następnie wyjaśnił, ze
postępowanie sądowe było przeprowadzone i żeby być do końca uczciwyrn poprosił
Pana radnego, aby odczyta?ł wyrok jaki zapadł w tej sprawie. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego dodał, że to co zostało tutaj powiedziane przez Pana radnego podda
analizie prawnej i być może to też skończy się w sądzie.

Ponownie głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który po'w'edział cytuję: ,,zgodnie z
informacją wyrok sądowy jest taki, zadośćuczynienia 500 zł dla Pani Mirenie
Frosinie i dalsza sprawa umorzona".

Przewodniczący RM zapyta?ł, czy radny ma przy sobie ten akt i może Pan odczytać w
calości? Poprosił, aby radny literalnie oczytał, jeżeli ma przy sobie akt.

Radny RM Dolny stwierdzil że nie ma, ale doskonale parnięta.

Przewodniczący RM dodał, że szkoda, bo skoro poruszył Pan wątek i takie zarzuty,
to byłby przygotowany i miał decyzje sądu.

Radny RM Dolny wyjaśnił, ze wypowiedział się zgodnie z orzeczeniem sądowym.

Głos zabral Sołtys Sołectwa Zalesie, który pytanie skierowal do Pana Starosty, kiedy
będzie zakończona inwestycja odwodnienia, bo ciągnie się od jesieni, a pytają o to
mieszkańcy.

Następnie Sołtys Zalesia wskazal że Pani Dyrektor szkoły na placu zabaw zrobiła
sobie wysypisko śmieci i kto to powinien sprzątać. Poinformował, że zgłaszał Panu
Dyrektorowi i prosi o zalatwienie, bo będzie zebranie i mieszkańcy będą mieli znowu
do Sołtysa pretensje, że jest taka sytuacja a nie inna. Następnie poprosil że jeżeli
będzie zebranie, to żeby na zebraniu była Pani Dyrektor Centrum Usług
Społecznych i Pani Dyrektor szkoły.
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Następnie Przewodniczący RM poinformowal, że do Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim wpłynęło pismo Kuratorium Oświat z Bydgoszczy przekazane zgodnie z
właściwością od Rzecznika Praw Dziecka, w któryrn zgłasza nieprawidłowości
występujące w Szkole Podstawowej nr 1 w Sępólnie Krajeńskim. W piśmie Rzecznik
Praw Dziecka przywołuje fragmenty pisma, które otrzyma?ł. Dotyczą one mobbingu,
anonimów kierowanych do Rady Miejskiej, przenoszenia dzieci do szkół wiejskich
oraz spotka?ń rodziców w OPS. Kuratorium Oświaty prosi o zbadanie sprawy i
udzielenie odpowiedzi o wyniku podjętych działań. Wskazal, że jako Przewodniczący
Rady Miejskiej wystąpił do Pana Burmistrza o informację w tej sprawie, aby udzielić
odpowiedzi na to pismo.

W następnej kolejności Przewodniczący RM kolejny raz przypomniał, że zgodnie z
ustawą o samorządzie grninnym radny jest zobowiązany z}o0c oświadczenie
majątkowe wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku
podatkowyrn (PIT) za rok poprzedni i jego korektą w dwóch egzemplarzach wg stanu
na dzień 31 grudnia 2023 roku. Nale0 zAo0c dwa oryginaly w zarnkniętej opisanej
kopercie, wydruk z komputera musi być zaparafowany na ka?żdej stronie i wszystkie
oświadczenia majątkowe podpisane.

Ponadto poinformował o uroczystościach z okazji 3 i 8 maja. Dodał, że na 3 maja
Radę Miejską będzie reprezentowała Pani Wiceprzewodnicząca RM Jadwiga Bukolt
Anna Miczko-Gierakowska, a tak",e radny RM Artur Juhnke. Natomiast o delegacji
na 8 maja zdecyduje nowy Przewodniczący RM IX Kadencji.

Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy
podziękowania Przewodniczącemu RM Panu

współpracę w tej kadencji oraz wręczyła kwiaty i

Następnie delegacja Sołtysów
Sępólno Krajeńskie zło$ła
Franciszkowi Lesinskiemu za

statuetkę z podziękowaniem.

Przewodniczący RM podziękował wszystkim tym, którzy zauwa?$li i docenili jego

1

pracę.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM za?rnknął ten punkt porządku
obrad i ogłosił 5 minutową przerwe; w obradach sesji.

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LXVII sesji RM i udzielił głosu
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski powiedział, że chce
przedstawić fakty w sprawie, o której mówił Pan radny Antoni Dolny. Wskazał, że
26 maja 2022 roku złożone zostało przez Burmistrza Sępólna Krajeńskiego
zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa wraz z wnioskiem o ściganie
sprawcy. Przestępstwo polegalo na naruszeniu nietykalności cielesnej
funkcjonariusza publicznego, przestępstwo to jest ścigane według Kodeksu
Karnego. Wyjaśnił, że na to zawiadomienie Komenda Powiatowa Policji
odpowiedziała, że w związku z analizą sprawy wszczęła postępowanie. W wyniku
prowadzonego postępowania zostal złożony przez Komendę Powiatową Policji w
Sępólnie Krajeńskim akt oskarźenia przeciwko Panu radnemu w dniu 22 lipca 2022
roku. Dnia 19 października 2022 roku zapadł wyrok nakazowy, który również
posiada Pan radny i nie chcial przeczytać, który orzeka w punkcie 1 przyjmując, że
na podstawie zebranych dowodów okoliczności czynu i wina oskarżonego nie budzą
wątpliwości na mocy art. 500 pa?ragraf 1 i 3 KPK uznaje oskarźonego za winnego
popełnienia czynu, zarzuconego mu w akcie oskarżenia, tj. przestępstwa z art. 222
paragraf 1 KK i za to na podstawie art. 222 paragraf 1 KK wymierza mu karę
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grzywny w wysokości 200 stawek dziennych, z ustaleniem wysokości jednej stawki
na kwotę 20 zł. Drugie, zasądza od oskarżonego na rzecz Skarbu Państwa wydatki
w wysokości 70 zł. Burmistrz wskazal, że w związku z tym, że był to wyrok
naka?zowy oskarźony odwołał się od tego wyroku i po ponownym postępowaniu,
przesłuchaniu świadków, wyjaśnień, Sąd podjąl kolejny wyrok, w którym orzeka
punkt 1 ustalając, że oskarżony dopuścił się popełnienia czynu opisanego w akcie
oskarżenia z tym ustaleniem, że czyn ten stanowi przestępstwo z art. 217 paragraf 1
KK i uznając, że wina oskarżonego i społeczna szkodliwość czynu nie jest znaczna,
na podstawie a?rt. 66 paragraf 1 KK i art. 67 KK postępowanie karne warunkowo
umarza na okres próbny 1 rok. Drugie, na podstawie art. 67 paragraf 3 zobowiązuje
on oskarżonego do zapłaty na rzecz pokrzywdzonej kwoty 500 zł tytułem
zadośćuczynienia za doznaną krzywdę i zasądza od oskarżonego wydatki w
wysokości 295 zł i wyrnierza mu opłatę w wysokości 60 zł na rzecz Skarbu Państwa.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdzil że taki jest wyrok w tej sprawie.

Przewodniczący RM powiedział do radnego RM Antoniego Dolnego, że nie ma ad
vocem, ponieważ przedstawił już swoją sprawę, do której ustosunkował się Pan
Burmistrz. Powiedzial, że nie udziela już głosu radnemu RM Antoniemu Dolnemu.

Następnie Przewodniczący RM wspólnie z Wiceprzewodniczącymi RM pogratulował i
wręczył wiązankę kwiatów Panu Waldemarowi Stupałkowskiemu osiągniętego
wyniku w wyborach Burmistrza Sępólna Krajeńskiego. Na kolejną kadencję ?cz;ył
współpracy z nową Radą, z dyrektorami jednostek organizacyjnych, a przede
wszystkim realizacji wniosków składanych przez mieszkańców.

Ponadto delegacja Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie zło::ła Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego gratulacje za wygrane wybory
oraz życzyyła dalszej owocnej współpracy.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski, który
przeprosił za wyda?rzenie, które miało miejsce na dzisiejszej sesji przed wręczeniem
kwiatów i gratulacji. Następnie podziękował wszystkim obecnym oraz wszystkim
mieszkańcom za udzielone poparcie. Dodał, że jest to potwierdzenie i akceptacja
słusznego kierunku roz'wo5u Gminy Sępólno Krajeńskie, ale również motywacja do
jeszcze bardziej wytężonej pracy. Podziękowal Komitetowi Przyrnierze Społeczne dla
Krajny, który bardzo mocno zaanga?żowal się w karnpmiię wyborczą oraz bardzo
wspieral, zarówno do wyborów w pierwszej jak i drugiej turze, a także wszystkim
mieszkańcom, którzy udzielili wsparcia, zaufania i poparcia głosując na jego osobę
w drugiej turze wyborów. Dodał, że dwutygodniowa karnpania była bardzo
intensywna i zostala zakończona poparciem na wysokości 56% za co raz jeszcze
wszystkim mieszkajicom bardzo podziękowal. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
stwierdzil że jest to motywacja do kolejnej wytężonej pracy na rzecz mieszkańców,
w myśl hasła ,,Po pierwsze mieszkańcy".

Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo- rekreacyjnych
mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie, w tym przygotowanie do sezonu

turystycznego. Działalnoś«: w tym zakresie m.in.:

a) Centrum Sportu i Rekreacji
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Przewodniczący RM poinformował,
zaw'adomieniem o sesji.

Że informację radni otrzymali wraz z

Głos zabrał Pan Marek Chart Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie
Krajeńskim, który przedstawił film pokazujący działalność jednostki.

Ponadto wskazal, źe Centrum Sportu i Rekreacji istnieje od 2011 roku. Do zadań
statutowych nale0 administrowa?nie, utrzyrnywanie obiektów turystycznych,
rekreacyjnych i sportowych oraz wszelkich lokali w nich usytuowanych.
Administrują i utrzymują tereny rekreacyjne oraz wszelkie urządzenia sportowe.
Prowadzą również działalność informacyjną, reklarnową i promocyjną w zakresie
działania CSiR, a także Gminy Sępólno Krajeńskie. Organizują zajęcia, zawody,
imprezy sportowe, imprezy rekreacyjne, turystyczne oraz propagują i realizują
wszelkie usługi w zakresie sportu i masowej kultury fizycznej. Oczywiście
upowszechnianie oraz propagowanie kultury fizycznej, sportu i rekreacji jest
możliwe poprzez współpracę z wszelkimi podmiotami prowadzącymi lub
promującymi tego typu działalności lub aktywności. Przygotowują też, gminę do
sezonu turystycznego. Podczas calorocznej dzialalności oprócz zarządzania
obiektarni prowadzą działalność sportowo-rekreacyjną. Na obiektach CSiR taką
działalnosć prowadzą kluby sportowe, największyrn klubem jest MLKS Krajna,
oprócz tego te wszystkie podmioty i kluby, które chcą korzystać z tych możliwości,
są mile widziane i z tego całego potencja?łu korzystają.
Oprócz tego CSIR prowadzi dzialalność rekreacyjną dla dzieci, młodzie0 i
dorosłych. Podczas całorocznej działalności CSiR otwarte jest dla wszystkich, są
zajęcia dla najmłodszych, dla kobiet, dla starszych osób, są zajęcia w róźnyrn
zakresie, począwszy od uprawiania sportu, poprzez rekreację i taniec. To jest oferta
skierowana dla wszystkich mieszkajiców, z której wszyscy mogą korzystać. Oferta
jest dostępna na stronach internetowych CSiR. Prowadzony jest też Facebook, na
którym widać na bieźąco, to wszystko co jest organizowane. Jest wiele imprez
sztandarowych, które już są wpisane na stałe do terminarza wydarzeń sportowych,
są to biegi Bągorskiego, jest liga halowa, piłki nożnej, liga tenisa. CSiR współpracuje
ze wszystkimi tyrni podmiotarni, które chcą rozwijać sport, które chcą coś tworzyć.
Jest świetnie przygotowana baza. CSiR jest otwarte do organizacji wszelkich imprez,
nie tylko sportowych. Zarówno baza sportowa, jak i baza rekreacyjna oraz baza
lokalowa pozwala to wszystko zabezpieczyć. Posiadają też bardzo du,0 zasób np.
ławostoły, namioty, stołówkę, kuchnię, którą obsługuje MLKS Krajna. Pan
Dyrektor wskazal, że na obiektach CSiR goszczą również: Ukraińców. Liczba ta
spadła ze 100 do 30 osób. Dzięki temu, że Gmina posiada takie zaplecze noclegowe
w CSiR moźna tą pomocą słu$ć. Dodal, że wspomagają również, Gminę w
wykonywaniu innych zadań np. gdy był COVID lub gdy wybuchła wojna z Ukrainą
byliśmy przygotowani aby przyjąć uchodżców. Ponadto Pan Marek Chart wskazal,
że oprócz tej wszelkiej dzialalności, którą prowadzą cały czas, utrzymują obiekty i
remontują bazę aby była na wysokim poziomie. W okresie letnim wykorzystują bazę
noclegową na obozy sportowe. Oprócz tego w okresie pozostałyrn część obiektów
noclegowych jest wykorzystanych komercyjnie jako pokoje gościnne do wynajęcia.
Wykorzystywa?na jest do tego Platformę Booking, która powoduje, że wiele osób gości
i poprzez to promowana jest też Gmina i ośrodek. Nadmienił, że jest też Centrum
Aktywności Społecznej, w którym mieści się Gminne Centrum Informacji, tarn jest
Punkt Informacji Turystycznej, w któryrn turyści mogą zasięgnąć wszelkich
informacji. Jest też molo, na którym zlokalizowana jest kawiarnia, jest też amfiteatr.
Przy współpracy z innymi jednostkami np. Centrum Kultury i Sztuki odbywają się
imprezy kulturalne. Dyrektor przypomniał, że Pan Burmistrz w swoim wystąpieniu
już zapowiedział cykl imprez na ten rok. Ponadto poinformowal że jest plaż,a,
wypo$czalnia sprzętu wodnego, ekobaza, pole biwakowe, pole narniotowe nad
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Juchaczem. Podkreślił, że o te wszystkie rzeczy dbają i starają się, żeby to
funkcjonowało. Pan Dyrektor poinformował, że sezon kąpielowy otwierają 15
czerwca i będzie trwał do 31 sierpnia. Są już po rozmowach z ratownikarni, z
którymi podpisywać będą stosowne umowy. Nadmienił, że na plaży miejskiej stanie
bar dla mieszkańców tj. ogródek piwny z lodarni, z różnyrni atrakcjarni, frytkarni.
Umowa jest już przygotowana i na dniach będzie podpisana.
W okresie letnim będą teź organizowane, tak jak to było w poprzednich latach,
jakieś atrakcje dla mieszkańców np. zawody pływackie, turnieje w siatkówkę
plażową, dyskoteki. Zajmują się również przygotowaniem ścieżek, uzupełniają
brakujące ławki, bra?kujące kosze, które poprzez okres zimowy zostały
zdewastowane. Wszystko co będzie możliwe, zostanie odnowione, ruszą tężnie.
Ustawione zostaną TOI-TOI w tych miejscach gdzie zawsze (przy TKKF, na pla?$, na
ekobazie, na polu narniotowym nad Juchaczem). Ruszy wypo,qczalnia sprzętu
wodnego zaopatrzona i w rowery wodne, żaglówki, łodzie z silnikiem motorowym, na
wodzie powstanie dmuchany plac zabaw. Zostaną jeszcze odnowione szlaki
turystyczne, uzupełnione tablice kierunkowe, które mówią którędy należy się
poruszać po szlakach turystycznych. Następnie Pan Marek Chart odniósł się
również do planów na przyszłość. Bardzo serdecznie podziękował za boisko
treningowe ze sztuczną naw'erzchnią, które jest oświetlone. Podkreślił, że jest to
rzecz bardzo potrzebna, o którą prosili piłkarze z naszej gminy, a skorzystają z tego
wszyscy w ca?łyrn Powiecie Sępoleńskim. Jest to pierwsze takie boisko oświetlone,
przygotowane do korzystania przez cały rok. Jedynym warunkiem
uniemożliwiającym korzystanie będą duże opady śniegu. Pan Dyrektor podziękowa?ł
za tą inwestycję, bo to już jest jakby ostatnia inwestycja, która zarnyka te
najwa?żniejsze potrzeby sportowe na terenie Centrum Sportu i Rekreacji. Nadmienił,
że od 7 maja rusza remont sali Pilawa, która wykorzystywana jest przez tenisistów,
na zajęcia aerobik, na kolonie sportowe, półkolonie. Wskaza?ł, że mówiąc o
potrzebach chciałby przekazać głos mieszkańców, którzy wskazują potrzebę budowy
basenu. Przypomnial, że były prowadzone już rozmowy na temat basenu, czy to jest
opłacalne, czy nieopłacalne. Dodał, że mieszkańcy nie patrzą na to w ten sposób,
mieszkajicy mówią o swoich potrzebach i monitują, ze basen w Sępólnie jako
powiatowy basen powinien być. Mieszka?ńcy nie pytają się o koszty, czy ktoś
utrzyma, czy nie utrzyrna, tak jak nie pytają się, czy ktoś utrzymuje szkoły, pomoc
społeczną, kulturę. Podkreślił, że to zależy od Radnych, w któryrn kierunku
pójdziemy. Wskazał, że jego obowiązkiem jako szefa Centrum Sportu i Rekreacji jest
o tych problemach mówić. Nadmienil że mieszkańcy też wskazują o miejscach
rekreacji. Powstał w tym roku piękny skatepark, z czego jesteśmy wszyscy dumni.
Pojawiają się też głosy o parku linowym, o sztucznym lodowisku, które powstają w
okolicznych pow'atach. Pan Dyrektor wskazał, ze z jego strony są to tylko sygnały
nie żadne jeszcze nawet oczekiwania, tylko to co jest zobowiązany powiedzieć.

Na zakończenie Pan Marek Chart Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji podziękowal
Panu Przewodniczącemu RM wraz ze wszystkimi radnyrni, Panu Burmistrzowi,
wszystkim dyrektorom, prezesom jednostek organizacyjnych, prezesom klubów
sportowych, sołtysom, prezesom stowarzyszeń, którzy współpracowali przez ten rok.
Podziękowal również wszystkim, którzy wspomagają sępoleński sport, szczególnie
sponsorom, a także pracownikom Centrum Sportu i Rekreacji. Pan Dyrektor
podziękowal za tą kadencję i tyrn radnym, z którymi się już nie spotka ?czył
wszystkiego dobrego na niwie dzia?łalności społecznej. Dodal, że z resztą radnych
oraz nowo wybranymi będzie dalsza współpraca i będzie można kolejną kadencję
przepracować dalej.

Nagranie filmu stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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Sprawozdanie w wersji papierowej stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu. Przewodniczący RM podziękował Panu Dyrektorowi za
informacje i przeszedł do kolejnego podpunktu z porządku obrad.

b) MLKS ,,KRAJNA"

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali Wl'aaZ Z

zawiadomieniem o sesji.

Pan Tomasz Aderjahn V-ce Prezes ds. orga?nizacyjnych MLKS ,,Krajna" przedstawił
informacje w powyższym zakresie.

Na zakończenie Pan Prezes podziękował Panu Przewodniczącemu Rady, ponieważ
wiele razy chętnie korzystal z wszelkich zaproszeń MLKS ,,Krajna" i uczestniczył w
tych wydarzeniach. Natomiast Radzie Miejskiej podziękował za współpracę z
Klubem.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu z porządku obrad.

c) Ognisko TKKF ,,8ępólno"

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali Wl-aZ Z

zawiadomieniem o sesji.

Nadmienił, że otrzymał informację, że Pani Maria Kubijk Prezes Ogniska z przyczyn
osobistych nie może wziąć udzialu w sesji RM, jeżeli będą pytania to odpowiedzi
udzieli na piśmie.

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnla?iął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

d) Klub Sportowy LZ8 T,ntówko

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali Wl'aaZ Z

zawiadomieniem o sesji.

Nadmienil że otrzymal informację, że Pan Prezes Adrian Murek poinformował, że
nie moźe wziąć udzialu w sesji, jeżeli będą pytania to zostaną one przekazane z
prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją.
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Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

e) LZS ,,GryT' Piaseczno/ KS Skarpa

Przewodniczący RM poinformowal, ze informację radni otrzymali Wl-aZ Z

zawiadomienie'rn o sesji.

Pan Prezes Krystian Murawski przedstawił informacje w w/wym. zakresie.

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

f) LZS Wałdowo

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali Wl'aaZ Z

zawiadomieniem o sesji.

Nadmienil że Prezes LZS Wałdowo nie uczestniczy w obradach dzisiejszej sesji.

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją oraz dodał, że jeżeli będą
pytania to zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

g) Stowarzyszenie Akademia Małego Piłkarza

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali WTaZ Z

zawiadomieniern o sesji-.

Przewodniczący RM poinformował, że Prezes Stowarzyszenia Akademia Małego
Piłkarza nie uczestniczy w obradach sesji.

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją oraz dodal, ze jeżeli będą
pytania to zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz punkt
porządku obrad.

Podziękował wszystkim za przygotowanie materiałów na sesję i ogłosił 15 minutową
przerwę w obradach sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Po zakończeniu przerwy, Przewodniczący RM wznowił obrad LXVIII sesji RM w
Sępólnie Krajeńskim.

Strona 12 z 20



Głos zabrała Pani Karnila Damaszek Kierownik Klubu Dziecięcego w Sępólnie
Krajeńskim, która w imieniu dyrektorów jednostek oraz prezesów gminnych spółek
podziękowała Panu Przewodniczącemu Rady Miejskiej za lata współpracy, za dobre
słowo i za okazane wsparcie.

Przewodniczący RM podziękowal
zawsze mógł na wszystkich liczyć.

za zauwaŻenie jego pracy społecznej oraz, ze

Ad. 8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2023.

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali w materialach
sesyjnych.

Pani Aleksandra Pacholczyk Zastępca Dyrektora w Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim przedstawiła informację w powyższym za?kresie. Wyjaśniła, że
obowiązek corocznego opracowywania i przedstawienia Radzie Miejskiej Oceny
Zasobów Pomocy Społecznej wynika z art. 16a ustawy o pomocy społecznej.
Przedstawiona Ocena Zasobów Pomocy Społecznej zostala przygotowana na
podstawie danych zebranych w Centralnej Aplikacji Statystycznej Ministerstwa
Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej oraz danych zebranych z Głównego Urzędu
Statystycznego. Zgromadzone dane pozwalają na analizowanie i monitorowanie
występowania problemów społecznych, opracowanie dzia?łań w obszarze usług
społecznych oraz planowanie budżetów w zakresie polityki społecznej w kolejnyrn
roku. Dodała, że warto zaznaczyć, iż dane te mają charakter poglądowy oraz
zawierają prognozę na kolejny rok. Z opracowanej Oceny wynika, że pomimo
spadku liczby świadczeniobiorców świadczeń finansowych osoby i rodziny z terenu
Gminy Sępólno Krajeńskie korzystające z pomocy społecznej wymagają
intensywniejszego i wielowymiarowego wsparcia. W związku z powyższym
odpowiedzią na istniejące i pojawiające się potrzeby jest ciągłe dą?żenie do
zwiększenia i poszerzenia wachlarza oferowanej pomocy, pozwalającej na
usarnodzielnienie się mieszkańców w ich codziennyrn funkcjonowaniu. Następnie
Pa?ni Pacholczyk wyjaśniła, ze wnioski wskazują, iż Gmina Sępólno Krajeńskie
wyludnia się, co wskazuje spadek liczby mieszkańców o blisko 4o/o na przestrzeni
ostatnich 4 lat. Dodala, że w dalszym ciągu najczęstszą przyczyną udzielania
pomocy jest niepełnosprawność oraz długotrwała choroba, co wskazuje na
konieczność objęcia osób starszych, niepełnosprawnych troską i szczególną uwagą.
Pani Pacholczyk wskazała także, że systematycznie wzrasta liczba osób objęta
pomocą w formie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych.
Wyjaśniła także, że powyźsze dane wskazują na konieczność dalszego
zabezpieczenia potrzeb osób starszych i niepełnosprawnych, zarówno w formie
usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania, wspa?rcia asystenta osobistego osoby
niepełnosprawnej, opieki wytchnieniowej, czy też, poszerzenie oferty poprzez
utworzenie Klubu Seniora, czy też Domu Dziennego Pobytu. Dodała także, że w
okresie sprawozdawczym nastąpił wzrost liczby osób objętych pracą socjalną, gdzie
powyższe potwierdza, iż priorytetem nie jest pomoc finansowa, ale szeroko
rozumia?ne wsparcie w codziennyrn funkcjonowaniu i pomoc w rozw'ązywaniu
problemów, które nie są powiązane z udzielaniem świadczeń w formie pieniężnej,
czy też niepieniężnej. Pani Pacholczyk zaznaczyła, że widoczna jest tendencja
spadkowa w ilości i kwocie wypłacanych świadczeń w formie zasiłków rodzinnych
oraz świadczeń z funduszu alimentacyjnego. Związane 5est to z tym, że relatywnie
szybko wzrastają wynagrodzenia lecz niestety nie idzie za tym wzrost kryteriów
umożliwiających skorzystanie z tego wsparcia. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej
sporządzona za rok 2023 odzwierciedla działalność Ośrodka Pomocy Społecznej, a

Strona 13 z 20



obecnie od 1 kwietnia Centrum Usług Społecznych oraz jednostek
współpracujących w realizacji zadań z zakresu polityki społecznej. W 2024 roku w
Centrum Usług Społecznych kontynuowane będą dotychczas realizowane działania
oraz wprowadzone będą nowe usługi na rzecz mieszkańców Gminy Sępólno
Krajeńskie. Jednym z podstawowych kierunków działań jest roz'w'janie lokalnego
wsparcia na rzecz osób starszych i niepełnosprawnych, a nieodzownym elementem
skutecznej, efektywnej i nowoczesnej polityki społecznej jest budowanie partnerstw
w różnych obszarach społecznych, co umożliwia przeksztalcenie Ośrodka Pomocy
Społecznej w Centrum Usług Społecznych.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Nikt nie zabrał głosu, w'ęc Przewodniczący RM zamknaJ dyskusję oraz przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad.9. Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za 2023

Przewodniczący RM wyjaśnił, że sprawozdania z działalności sołectw i osiedli radni
otrzymali w materiałach sesyjnych. Przypomniał, że Statuty sołectw i osiedli
stanowią, że: ,,Rada Miejska realizuje swoje uprawnienia nadzorcze poprzez: Komisję
Rewizyjną badającą dzialalność sołectwa lub osiedla oraz poprzez rozpatrywanie
sprawozdań z dzialalności sołectwa i osiedli".

Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za 2023 rok stanowią załącznik nr 16
do protokołu.

W związku z tyrn wszystkie sprawozdania z działalności sołectw i osiedli zostały
przekazane na posiedzenie Komisji Rewizyjnej, z prośbą o wydanie opinii co do
dzialalności.

Następnie Pan Artur Juhnke Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM odczytał treść
opinii Komisji Rewizyjnej RM w Sępólnie Krajeńskim, stanowi ona załącznik nr 17
do protokołu.

a) 1-

uystusJa

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniami.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamla'iął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu porządku obrad.

b) rozpatrzenie sprawozdań

Przewodniczący RM poinformował, że związku z tyrn, że Rada rozpatruje
sprawozdania z działa?lności, to odbędzie się to poprzez głosowanie.

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad sprawozdaniami z działalności sołectw
i osiedli za 2023 oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za 2023 rok zostały przyjęte
następującymi głosarni:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
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W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenła budżetu Gminy 8ępólno
Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM poinformowa?ł,
zawiadomieniem o sesji.

że projekt uchwały radni otrzymali wraz z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowala, że w otrzymanej uchwale w
podstawie prawnej dotyczącej ustawy o sarnorządzie grninnym zmienia się dziennik
publikacji na Dziennik Ustaw z 2024, pozycja 609. Kolejne uchwały, w których w
podstawie prawnej będzie podana ta ustawa, również będą miały zaktualizowaną
podstawę prawną.
Następnie wyjaśniła, że w procedowanej uchwale zwiększa się dochody i wydatki o
kwotę 2 738 592,06 zł. Najistotniejsze zmiany dotyczą:
- zwiększenia subwencji oświatowej - część ostateczna na podwyżki dla nauczycieli
2 mln 300 zl
- 60 tys. zł wpływy z PSZOK-a, które są przeznaczone na bieźące utrzymanie dróg;
- dotacja na przedszkola, która kompensuje wpływy ubiegłoroczne na inwestycje
drogowe.

Pani Skarbnik dodała, źe zmiany zostały szczegółowo omówione na Komisji Budżetu
i zaopiniowane pozytywnie.

Ponadto Pani Skarbnik Gminy wskazała, że do projektu uchwaly, którą radni mają
wprowadza się równieź zmiany wynikające z Zarządzenia nr 48 z dnia 15 kwietnia,
w któryrn to Zarządzeniu wprowadzono decyzję Wojewody na wypłatę akcyzy
rolnikom, dotacje na realizację zadi» zleconych przez Wojewodę oraz na wybory do
Parlarnentu Europejskiego na łączną kwotę 1372 424,72 zł. Kwota ta zwiększa
kwoty wyjściowe do uchwały, którą radni w projekcie otrzymali.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Gminy SępólnoUchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu
Krajeńskie na 2024 rok zostala przyjęta następującymi głosarni:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się -O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załąrznik nr 19 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXVII/605/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 24
kwietnia 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2024 rok stanowi załącznik nr 20 do protokołu.
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b) ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach
treningowych i wspomaganych

Przewodniczący RM poinformował, ze projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Aleksandra Pacholczyk Zastępca Dyrektora w Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwa?ły został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetu oraz Komisji
Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i został
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwała w spraw'e ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
mieszkaniach treningowych i wspomaganych zostala przyjęta następującymi
głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Uchwała Nr LXVII/606/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 24
kwietnia 2024 r. w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
mieszkaniach treningowych i wspomaganych stanowi załącznik nr 22 do
protokołu.

c) przyjęcia Gminnego Programu Przeriwdziałania Przemocy Domowej
oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-

2030 w Gminie Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Aleksa?ndra Pacholczyk Zastępca Dyrektora w Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwa?ły zostal przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Prograrnu Przeciwdziałania Przemocy
Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030 w
Gminie Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta następującymi głosa?mi:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.
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Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Uchwała Nr LXVII/607/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 24
kwietnia 2024 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na
lata 2024-2030 w Gminie Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 24 do
protokołu.

d) przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zaw'adomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi
gł o s arn i:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych byyło 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Uchwała Nr LXVII/608/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 24
kwietnia 2024 r. w sprawie przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i
cmentarzy wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik
nr 26 do protokołu.

e) wyrażenia zgody na sprzedaź lokalu użytkowego położonego przy
ul. Osiedle Słowackiego w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przestawił projekt uchwały.

Projekt uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego połoźonego
przy ul. Osiedle Słowackiego w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującymi
głosarni:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Uchwała Nr LXVII/609/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 24
kwietnia 2024 r. w sprawie wyraźenia zgody na sprzedaź lokalu użytkowego
położonego przy ul. Osiedle Słowackiego w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 28 do protokołu.

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacji i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad i poinformował, że otrzymał
do wiadomości odpowiedź na zapytanłe radnego RM Tobiasza Świniarskiego w
sprawie podjęcia działań w zakresie za?rnontowania na terenie grniny stacji
meteorologicznej. Zainteresowany radny oraz pozostali radni odpowiedż otrzyrnali
oraz została ona zamieszczona na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie,
na stronie BIP i na tablicy ogłoszeń UM.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

Następnie zamknąl ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski.

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana Waldemara
Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie odpowiedzi na złoźone
w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego odpowiedniego pracownika.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego w?yjaśnił, że wniosek złożony przez Sołtysa
Stróżyńskiego dotyczący tego, kiedy zostanie zakończone odwodnienie, po sesji zostanie
przekazany do Starostwa. Natomiast prośba o sprzątnięcie śmieci oraz prośba o udział
w zebraniu Pa?ń dyrektorek Szkoły Podstawowej i CUS zostają przyjęte do realizacji.

Przewodniczący RM poinformowal że do uzupełnienia zostały wnioski z poprzedniej
sesji RM.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu IRG udzieliła wyjaśnień w
sprawie utworzenia funduszu pozwalającego na odnow'enie elewacji budynków w
centrum miasta. Wyjaśniła, że zagadnienie to było analizowane i dyskutowane na
Kon-iisji Gospodarki Komunalnej i co do zasady nie ma takich podstaw prawnych,
aby z budżetu gminy finansować zadania, których realizacja miałaby nastąpić na
nieruchomościach niestanowiących własność gminy. Dodala, że inwestycje
polegające na dofinansowa?niu prac budowlanych przy odnowieniu elewacji
budynków frontowych niebędących własnością gminy, nie stanowią zadań własnych
gminy w rozumieniu ustawy o samorządzie gminnym. Należy t?e zwrócić uwagę,
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że w jednym przypadku rada gminy takich dotacji może udzielać, a mianowicie :eżeli
budynki wpisane są do rejestru zabytków, bądź do grninnej ewidencji zabytków.
Pani Kierownik wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o sarnorządzie gminnym jest to
zadanie własne sarnorządu, czyli ochrona zabytków i opieka nad tymi zabytkarni.
Podkreśliła, że jeżeli będzie taka decyzja, że podejmowana będzie uchwała o
zasadach udzielania dotacji na obiekty wpisane do rejestru zabytków, bądź do
gminnej ewidencji zabytków i zabezpieczeniu w budżecie gminy takich środków, to
uchwała ta będzie obejmowała cala, Gminę Sępólno Krajeńskie. Uchwała ta?ka nie
może zostać podjęta tylko wybiórczo na jakieś rejony, czyli np. Plac Wolności, czy
ulica Hallera. Dodala także, że takich obiektów wpisanych do grninnej ewidencji
zabytków na terenie gminy jak i w rejestrze zabytków jest około 280, gdzie są to
budynki prywatne, bąd?ż będące w zasobach gminy. Pani Sotkiewicz-Tumanik
wyjaśniła, że Gmina do takiego prograrnu również przystąpiła i jedno z tych zadari
jest wpisane na dzień dzisiejszy w budżecie gminy, poniewa?ż Gmina przystąpiła do
rządovvego prograrrsu ochrony zabytków. Gmina uzyskala dofinansowanie na
remonty prywatnych nieruchomości, które są wpisane do rejestru zabytków, bądź
do grninnej ewidencji zabytków.

Pytań do udzielonej odpowiedzi nie było.

Następnie Pani Kierownik Referatu IRG udzieliła odpowiedzi na wniosek w sprawie
zamontowania przęseł na ulicy Farnej. Wyjaśniła, że Gmina widzi potrzebę
zarnontowania tych barierek przy schodach na ulicy Farnej. Aktualnie wystąpiono
do wykonawcy, który wykonał prace z rewitalizacją przestrzeni śródmiejskiej,
ponieważ na te roboty budowlane udzielona jest gwarancja. Aby móc ingerować w
tą przestrzer's nale;b7 realizować zamierzenia na wa?runkach gwaranta, więc po
ustaleniu tych warunków gwarancji i zabezpieczeniu środków w budżecie Gmina
przystąpi do montowania tych barierek.

Caos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która wyjaśniła,
że była świadkiem, jak jeden z przedsiębiorców mierzył pod montaż barierek i
poinformował, że on będzie to robił. W związku z tym, Pani radna zapytala, czy teraz
ten przedsiębiorca nie będzie tego robił ?

Pani Kierownik Referatu IRG poinformowala, że wykonawca ten wycofal się,
poniewa?ż nie ma mocy przerobowej, aby zrealizować to zamierzenie. Gmina
wystąpiła do kilku wykonawców i otrzymała kilka wycen, ale dwie wyceny opieviaj:ą
na kwotę powyżej 10 tys. zł, natomiast trzeci wykonawca wycofal się z realizacji.
Dodała, że nie zmienia to faktu, że któryś z tych poprzednich wykonawców, który te
roboty wycenił będzie realizował to zamierzenie.

W następnej kolejności Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan
Jarosław Dera udzielił wyjaśnień w sprawie naprawy uszkodzonych barierek przy
przejsciu na plac targoviy od Placu Wolności. Wskazal, że według informacji
otrzymanych od Prezesa ZTiU wszystko zostalo ju?ż naprawione.

Przewodniczący RM poinformowal, że otrzymał do wiadomości odpowiedź na
wniosek radnego RM Antoniego Dolnego w sprawie odwodnienia czworaków i drogi
gminnej w miejscowości Skarpa. Ponadto otrzymał odpowiedż na wniosek w sprawie
wycinki trzciny przy mini-tężniach przy promenadzie nad Jeziorem Sępoleńskim.
Pisma te zosta?ły przekazane radnym do wiadomości.

Kserokopie pism stanowią załącznik nr 30 i nr 31 do protokołu.
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Następnie Przewodniczący RM zapytal czy są pytania do udzielonych odpo'w'edzi?

Nikt nie zabrał głosu, więc zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 13. Zakończenie sesji

W związku z ostatnią sesją Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim VIII kadencji
Przewodniczący Rady Miejskiej Franciszek Lesinski złożył podziękowania radnym,
Burmistrzowi, pracownikom Urzędu Miejskiego i tym którzy przyczynili się do
dobrych rozw'a7is dla poprawienia warunków bytowych mieszkańców i rozswo5u
Gminy.
Natomiast radnyrn IX Kadencji ?czył, aby realizowali swoje obietnice dane
mieszkańcom podczas karnpanii wyborczej i dobrej współpracy z Panem
Burmistrzem, pracownikami UM oraz osobarni, które swoją radą będą mialy wpływ
na podejmowanie uchwał oczekiwanych przez mieszkańców Gminy.

O godz. 12:40 związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękowal wszystkim za udzial w sesji.
Zarnknął sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypow'adając słowa
,,Zamykarn LXVII sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, 30 kwietnia 2024 roku.

Obradom przewodniczył:

Przewodniczący Rady Miejskiej

inż. Franciszek Lesinski

Protokołowała:

r
P(+ ,' pD@

mgr Młrena Frosina

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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